



Referat fra bestyrelsesmøde i Gevninge Bylaug

Torsdag den 8. august kl. 19.30-21.00

Gevninge Bibliotek og Beboerhus

Deltagere: Sten Bonke, Vivian Møller, Stig Flemming, Michael C. Kring, Søren Udesen, Karsten Jeppesen, Hanne Larsen, Anja Roland og Hanne Heiberg.

Afbud: Mette Hamid

| | Dagsorden | Referat |
|----|--|---|
| 1. | Godkendelse af dagsordenen. | Godkendt Punkt til eventuelt - Hjemmesiden |
| 2. | <p>Økonomi, aktiviteter og budget: I vores formål står der at vi skal arbejde for egnens værdier af landskabelig, miljømæssig og kulturhistorisk art, og formidle beboeraktiviteter af enhver art, der ikke er dækket ind gennem andre foreninger.</p> <p>Derfor er der brug for at drøfte følgende i forhold til vores økonomi og budget</p> <ul style="list-style-type: none">• Hvad er vores vigtigste og primære opgaver?• Hvilke aktiviteter ville vi gerne lave som Gevninge Bylaug, hvis økonomien var til det?• Hvor mange betalende medlemmer har vi nu og derved hvilke indtægter?• Hvilke faste og kommende udgifter har Bylauget?• Kommende aktiviteter: byvandring 8/9 og juletræs tænding 30/11. Er der flere arrangementer på vej og | <p>Michael fremlagde regnskabet.</p> <p>Drøftelse om behovet for flere betalende medlemmer. Efter 2 kontingentfrie år grundet manglende aktiviteter under beboerhusets ombygning og Corona, er vi enige om igen at husomdele materiale om Bylauget for at gøre opmærksom på vores arbejde og aktiviteter. Pjecen Hanne har udarbejdet bliver trykt og omdelt så snart det nye mobilepay nr. kommer på. Vi hjælper hinanden med omdelingen.</p> <p>Vi drøftede hvilket særkende vi i Bylauget gerne vil se fremadrettet og lavede en brainstorm.</p> <p>Følgende ideer kom frem:</p> <ul style="list-style-type: none">• Faste traditioner fx Sankthansbål og juletræs tænding ved beboerhuset.• Erhvervslivet – støtte op omkring flere arbejdspladser, butiksliv o.a.• Samarbejde med andre |

| | | |
|----|--|---|
| | <p>hvad er der råd til?</p> <ul style="list-style-type: none"> • Opsamling | <p>foreninger fx Idræts foreningen IF, grundejer foreninger, ældresagen, ro klub m.m.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Velkomstpjece til tilflyttere omkring det der foregår lokalt i Gevninge og omegn, som kan gives til ejendomsmæglere og lægges i postkassen når en ejendom er solgt – i samarbejde med andre foreninger. • Skabe mere liv i beboerhuset med uforpligtende arrangementer så som fællesspisninger, fredags bar, grill aften m.m. <p>Vi besluttede ingen konkrete aktiviteter, men arbejder videre næste gang. Alle har da mulighed for at komme med flere gode ideer, inden vi vælger nogle ud som vores mål for kommende periode.</p> <p>Byvandring den 8. september kl. 14: Vivian orienterede om planerne for dagen. Sten, Anja og Hanne bager til arrangementet, og vi hjælper hinanden med at lave kaffe.</p> |
| 3. | <p>Nyt fra området:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Gevninge Grusgrav – er der nyt? • Tobiassens Gravsted – tilbagemelding fra menighedsrådet • Kommende møde med Lasse Møller omkring film om Gevninge – se bilag • Nyt samarbejde med andre landsbyer i kommunen (Kr. Hyllinge, Kirke Såby, Vester Såby og Vores Landsbyer) - møde 6. august v/Hanne | <p>Intet nyt om grusgraven</p> <p>Angående pasningen af Tobiassens Gravsted afventer vi møde med menighedsrådsformanden efter hendes ferie.</p> <p>Møde med Lasse Møller om kommende film om Gevninge deltager Sten, Michael og 2x Hanne. Ønsket med filmen er at promote Gevninge og vise hvad hele området kan byde på.</p> <p>Hanne fortalte kort om hendes møde med andre oldermænd. Det er et initiativ for at etablere koordination og samarbejde mellem Bylaug og landsbyer i Lejre Kommune.</p> |
| 4. | <p>Eventuelt</p> | <p>Hjemmeside: Koordinationsgruppen i beboerhuset har et ønske om at aktiviteter i huset kan fremgå andre steder end på Facebook, da ikke alle er på det medie. Hvor vidt det er</p> |

| | | |
|----|---|--|
| | | teknisk muligt at bruge vores hjemmeside til det, drøfter vi på kommende Bylaugs møde. |
| 5. | Næste møde bliver 17. september kl. 19.30 i beboerhuset. | |
| 6. | Punkter / temaer til kommende møder | <ul style="list-style-type: none"> • Forsættelse af drøftelse om vores særkende og vigtigste opgaver • Budget • Hjemmesiden – kan den bruges til beboerhusets aktiviteter ud over dem vi selv står for? • Modernisering af vores vedtægter – oplæg til generalforsamlingen • Konkrete aktiviteter i efteråret |

Referent: Hanne Heiberg